
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 13. januar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 425 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.   

 

Spørgsmål nr. 425:  

”Kan ministeren oplyse, om gebyr for tolkebistand i sundhedsvæsenet fremmer inte-

grationen, og kan ministeren i bekræftende fald sende dokumentation herfor til ud-

valget?” 

 

Svar: 

Det er altafgørende for en vellykket integration, at man behersker det danske sprog. 

Det er derfor også uholdbart, at udlændinge kommer til Danmark og bor her i mange 

år uden at tilegne sig det danske sprog.  

 

Tolkegebyrordningen skal give de udlændinge, der faktisk kan lære dansk, et incita-

ment til at lære det danske sprog. Samtidig tager ordningen hensyn til de udlæn-

dinge, der ikke er i stand til at lære dansk.  

 

Det er helt rimeligt at forvente noget af de personer, som har boet i Danmark i en vis 

årrække, og som i vidt omfang har modtaget gratis danskundervisning. Det er i sidste 

ende både til gavn for den enkelte borger og det danske samfund som helhed. 
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